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DĚTSKÝ KARNEVAL S JIRKOU HADAŠEM

MATEŘSKÁ ŠKOLA LUKOV
DRAMATIZACE POHÁDKY O SLEPIČCE A KOHOUTKOVI 
TŘÍDA BROUČCI

V sobotu 20. února 2016 se uskutečnil ve 
Víceúčelové budově Lukov Kouzelný kar-
neval pro kluky a holky s moderátorem Jir-
kou Hadašem. Písničky ze známých pohádek  
a dětských seriálů rozpohybovaly děti v pest-
rých maskách. Pod vedením kouzelníka Jirky 
a jeho asistentek si všichni s velkým nadšením 
společně zakouzlili, zatančili a plnili úkoly. Za 
dětmi se dokonce přišlo pobavit i prasátko Pigy.

Ke karnevalové atmosféře samozřejmě patřilo 
chutné občerstvení a bohatá tombola. Ob- 
čerstvení připravila Netradiční kavárna Slu-
nečnice. Obsluhy se ujal i lukovský místosta-
rosta Michal Teplý.
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KRÁTKÉ ZPRÁVY 
Z LUKOVA

UPOZORNĚNÍ NA TŘÍDĚNÍ ODPADU
PRO OBYVATELE LUKOVA I CHATOVÝCH OBLASTÍ

CYKLOSTEZKA 
LUKOV – FRYŠTÁK

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás poprvé v roce 2016 pozdravil na 
stránkách Lukovského zpravodaje. Máme za sebou mír-
nou zimu s malým množstvím srážek. Příroda se probou-
zí ze zimního spánku a vybízí nás k novým aktivitám.

Jistě Vás ale bude především zajímat, jak využijeme 
nejbližší měsíce k tomu, aby se v naší obci opět něco 
změnilo k lepšímu. Tou největší akcí jsou stavební úpra-
vy a modernizace 2. patra budovy Nákupního střediska 
Lukov. Po jejím skončení budou k dispozici prostory vy-
užitelné pro podnikatelskou činnost zaměřenou na služby 
pro občany nejen Lukova, ale i širšího okolí. 

Z kulturních akcí bych Vás rád pozval v podvečer 29. dub- 
na 2016 na tradiční stavění májky, kterou bude pořádat Obec Lukov ve spolupráci s lukovskou mládeží. Tato akce bude 
navazovat na Lukovského šikulu aneb Bez práce nejsou koláče, jedná se o dovednostní soutěž dětí, kterou pořádá 
Základní škola Lukov.

Do jarních měsíců Vám přeji hodně energie nejen při pracovních činnostech, ale i při kulturně společenských akcích  
a sportovních aktivitách.

Jiří Jangot, starosta obce

Upozorňujeme občany, že stavební suť nepatří do nádob na tříděný odpad ani 
do nádob na směsný odpad. Stavební suť je nutno dovézt do sběrného dvora. 
Technické služby Zlín obsah sběrné nádoby se stavební sutí nevyvezou pro její 
nadměrnou hmotnost. 

Velmi často se technické služby setkávají s tím, že v nádobách pro tříděný odpad 
je vhozen jiný druh odpadu. Pro všechny obyvatele také platí zákaz vyvážení 
odpadu do prostoru, kde TS Obce Lukov spalují bioodpad. Tento druh odpadu 
by občané měli odvézt do sběrného dvoru, kde je připraven speciální kontejner. 

Obec Lukov již dlouhou dobu spo-
lupracuje s Městem Fryšták na pří-
pravě vybudování cyklostezky mezi 
Lukovem a Fryštákem. V současné 
době probíhá projektová příprava pro 
územní rozhodnutí a následovat bude 
realizace projektu pro stavební povo-
lení a pro provedení stavby. Naším 
společným cílem je ji takto připravit 
nejpozději do konce roku 2016 a po-
žádat o dotaci ve výši 85 % Integro-
vaný plán rozvoje území města Zlí- 
na, kde již máme tento projekt zařa- 
zen mezi podporované projekty. Po-
kud vše půjde podle našich představ, 
mohla by se tato cyklostezka realizo- 
vat v roce 2017. O tomto projektu bu- 
du v průběhu roku 2016 průběžně in-
formovat v Lukovském zpravodaji.

Na snímku občan Lukova, pan Skřivánek, který pracně 
ze sběrné nádoby odstraňuje stavební suť, aby TS mohly 

směsný odpad vyvézt. Te
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USNESENÍ
Z 9. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LUKOV
konaného dne 17. 2. 2016  

 • 89/2016      
ZO schvaluje v souladu s ust. § 85 odst. a) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů směnu obecního 
pozemku p.č. 1534/29 o výměře 28 m2, ostatní plocha, vzniklého na základě GP č. 1244-0001/2016, za část pozemku  
v majetku PODHORAN LUKOV a.s. p.č. 1505/4 o výměře cca 80 m2, ostatní plocha, oba v k. ú. Lukov u Zlína.

 • 90/2016
ZO schvaluje v souladu s ust. § 39 odst. 1 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů záměr prodeje části 
obecního pozemku p.č. 1256/7 o výměře cca 80 m2, ostatní plocha v k. ú. Lukov u Zlína.

 • 91/2016
ZO schvaluje v souladu s ust. § 85 odst. a) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů prodej 
pozemku p.č. 1571/119 o výměře 2704 m2 v k. ú. Lukov u Zlína, vzniklého na základě GP č. 1250-0015/2016, 
za cenu 500 Kč/m2 bez DPH a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy. Náklady spojené s převodem hra- 
dí kupující.

 • 92/2016   
ZO schvaluje v souladu s ust. § 85 odst. a) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů prodej pozemku 
p.č. 1571/120 o výměře 3116 m2, v k. ú. Lukov u Zlína, vzniklého na základě GP č. 1250-0015/2016, za cenu 500 Kč/m2 

bez DPH a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy. Náklady spojené s převodem hradí kupující.

 • 93/2016
ZO schvaluje předložený Seznam investic a oprav na rok 2016. 

 • 94/2016
ZO schvaluje rozpočtové opatření Obce Lukov č. 1/2016.

 • 95/2016   
ZO projednalo v souladu s ust. § 6 odst. 5 písm. e) stavebního zákona č.183/2006 Sb. Zprávu o uplatňování Územního 
plánu Lukov v uplynulém období a schvaluje v souladu s ust. § 55 odst. 1 a ve spojení s ust. § 47 odst. 5 stavebního zá-
kona č.183/2006 Sb. Zprávu o uplatňování Územního plánu Lukov v uplynulém období, včetně pokynů pro zpracování 
návrhu Změny Územního plánu Lukov.

 • 96/2016  
ZO stanovuje v souladu s ust. § 56 stavebního zákona č. 183/2006 Sb. prodloužení lhůty, která je považována za průtahy 
při pořizování územního plánu, na 3 roky.

 • 97/2016  
ZO ukládá určenému zastupiteli Michalovi Teplému po schválení Zprávy zajistit zpracování návrhu Změny Územního 
plánu Lukov.

 • 98/2016  
ZO bere na vědomí Plán činnosti Kontrolního výboru obce Lukov na rok 2016 a zápis Finančního výboru obce Lukov  
č. 1/2016, ze dne 20. 1. 2016.   
 
 • 99/2016   
ZO prodloužilo termín plnění usnesení č. 34/2015, ze dne 11. 2. 2015 do 30. 6. 2016. 

Zastupitelstvo obce Lukov, v souladu s ustanovením § 84 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů:

V Lukově dne 17. 2. 2016
Jiří Jangot – starosta 

Michal Teplý – místostarosta
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ZPRÁVY Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LUKOV   
        
Rada obce se schází pravidelně každých čtrnáct dnů, vždy ve středu v 15.00 – 19.00 hod. Dle zákona č. 128/2000  
Sb. o obcích, je jednání rady obce neveřejné. Avšak naším zájmem je informovat obyvatele Lukova o všem podstatném, 
co rada obce projednává. Proto jsem zde vybral nejdůležitější body, které byly řešeny. 

Od posledního vydání Lukovského zpravodaje proběhla tři jednání RO (27. 1., 10. 2. a 2. 3 2016).

• RO schvaluje finanční dar na rok 2016 pro Český svaz včelařů, o.s., základní organizaci Lukov. 

• RO bere na vědomí nabídku spolupráce při likvidaci biologicky rozložitelného komunálního odpadu s vlastníkem 
komunitní kompostárny Zemědělským družstvem vlastníků Fryšták.

• RO doporučuje ZO schválit Seznam investic na rok 2016.

• RO ukládá technické komisi posoudit a doporučit radě obce nejvhodnější varianty Zastavovací studie Nade Mlý-
nem, zpracované Ing. arch. Kroumanem.

• RO schvaluje zpracování jednotlivých energetických štítků budov v majetku Obce Lukov.

• RO schvaluje opravu kanalizace v ulici Vesník I. společností RM GAS, s.r.o.

Pokud bude mít někdo zájem o podrobnější informace, nejen k těmto bodům, velmi rád je zodpovím. 

Michal Teplý, místostarosta

ROZPOČET OBCE
NA ROK 2016
Zastupitelstvo obce Lukov schválilo 
v prosinci 2015 přebytkový rozpo-
čet na rok 2016 s celkovými příjmy 
27.111 tis. Kč a celkovými výdaji 
20.835 tis. Kč. Během ledna 2016 
byl připraven seznam jednotlivých 
investic na rok 2016. Ten zahrnoval 
dvě zásadní investice v tomto roce. 
Jedná se o kompletní opravu II. patra 
budovy nákupního střediska, včet- 
ně výměny střechy, neboť do ní stále 
zatéká. Předpokládaný rozpočet na  
tuto akci je okolo 4 mil. Kč. Dru- 
hou investiční akcí bude dokončení  

inženýrských sítí a komunikace  
v Průmyslové zóně Lukov, včetně 
nájezdu do areálu akciové společnos-
ti PODHORAN. Čeká nás také úhra-
da dalších 3 mil. Kč za koupi budovy 
VÚB, což je již zahrnuto v uvede-
ném rozpočtu. 

V tomto roce se dále intenzivně zamě-
říme na projektovou přípravu dalších 
investic, např. komunikaci ul. Hrabě-
cí, opravy chodníků, nové autobusové 
zastávky směr Kašava, studie VÚB  
a další. V následujícím roce totiž oče-

káváme vypsání různých dotačních 
titulů, ze kterých bychom mohli pří-
padně čerpat finanční prostředky. Bez 
podrobné přípravy to však nebude 
možné. Proto jsme na tuto činnost vy-
členili v roce 2016 více jak 1 mil. Kč. 

Přebytek hospodaření na konci roku 
2015 činil cca 3,5 mil. Kč, které budou 
zapojeny do rozpočtu na rok 2016 tak, 
aby byl rozpočet vyrovnaný.

Michal Teplý, 
místostarosta

PLATBA ZA NÁJEM HROBOVÉHO MÍSTA
PRODLOUŽENA I NA MĚSÍC ČERVEN
Platbu za nájem hrobového místa na místním hřbitově možno provést v měsících květen 
a červen, vždy v úřední hodiny ve středu 8.00 – 12.00, 13.00 – 17.00 hod.



DIGITALIZACE
KATASTRU OBCE LUKOV

Lukov, je jedno z posledních území, 
kde neproběhla tzv. digitalizace ka- 
tastru. Jedná se o zkvalitnění mapo-
vého podkladu jednotlivých pozemků.  
V současné době je mapa našeho ka- 
tastru dosti nepřehledná a nečitelná. 

Většina katastrů byla digitalizována 
již v předchozích letech, ale obec Lu-

kov to čeká až v tomto roce. Proto 
se budou během jarního období po-
hybovat po Lukově pracovníci ka- 
tastrálního úřadu a budou zaměřovat 
hlavní staniční body, ze kterých bu-
dou vycházet při přípravě digitální 
mapy našeho katastru. Poté budou vše 
zpracovávat a připraví návrh digitál-
ní mapy katastru Lukova. Tento svůj 

návrh budou prezentovat na veřejném 
projednání, které proběhne v dru-
hé polovině roku na Obecním úřadě  
v Lukově. Další podrobné informace  
o této činnosti přineseme v následují-
cím vydání Lukovského zpravodaje.

Michal Teplý, 
místostarosta
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KNIHOVNA OBCE LUKOV
INFORMUJE

STATISTIKA ZA ROK 2015

Rok 2015 v místní knihovně byl ovlivněn několika udá-
lostmi. Proběhla revize knihovního fondu, která se pro-
vádí jednou za pět let, ale především, knihovna se pře-
stěhovala ze suterénu budovy OÚ do krásně upravených  
a novým nábytkem vybavených prostorů v budově školy.   
I přes všechna úskalí je třeba říct, že všechny změny, 
které se udály, vedly k dobrému výsledku. A to především 
v nárůstu počtu čtenářů jak z řad dětí, tak i dospělých. Je 
zřejmé, že nové, moderní prostředí knihovny, pravidelný 
nákup nových knih, obměňování knihovního fondu (VS),   
přilákalo i nové čtenáře. Změna nastala i v registraci no-
vých čtenářů, žáků ZŠ i MŠ Lukov, kteří mají po dobu 
školní docházky v Lukově registraci zdarma. Prokazují se 
novým čtenářským průkazem.

Zavedený knihovní systém (od února 2015) umožňuje 
mj. vyhodnocení nejaktivnějších čtenářů co do množství  
vypůjčených knih za kalendářní rok (seznam je vysta- 
ven v knihovně).

Velmi dobře se rozvíjí spolupráce knihovny s MŠ Lu-
kov a skauty.

Stav knihovního fondu k 31. 12. 2014 8059 knih
Po revizi bylo vyřazeno 1305 knih
Knihovní jednotky celkem k 31. 12. 2015 6961 knih
Naučná literatura 1566 knih
Krásná literatura 5389 knih
Přírůstky (nové knihy) 207 knih

Výpůjčky celkem 3290 knih
Naučná literatura 198 knih
Krásná literatura pro dospělé 1831 knih
Naučná literatura dětem 112 knih
Krásná literatura pro děti 831 knih
Výpůjčky periodik 311 knih

Čtenáři

Registrovaní čtenáři ve sledovaném období 162 (nárůst  
o 17 čtenářů)

Z toho čtenáři do 15-ti let 86
Návštěvníci celkem 1625

NOVÉ KNIHY

V měsíci březnu 2016 bylo koupeno celkem 53 no-
vých  knih jak pro nejmenší, tak i pro dospělé čtenáře,  
z toho 11 audioknih (CD), které jsou také k vypůjčení.
Z knižních novinek vybírám:

HRAD LUKOV - proměny opevněného sídla
autoři: Ing. Jiří Holík, Mgr. Dalibor Janiš, Ph.D.,  
RNDr. PhDr. Jana Langová, Radim Vrla

Knihu vydal Spolek přátel hradu Lukova v roce 2015 (vy-
dání první) u příležitosti 25. výročí založení spolku.

Kniha zachycuje osm století historie hradu Lukov, vý-
znamné osobnosti, které se zasloužily  o záchranu hradu 
Lukova, archeologický výzkum a  záchranné práce. Kniha 
je bohatě doplněna dobovými fotografiemi.

VALAŠSKÁ DĚDINA DRŽKOVÁ  
autorka: Františka  Jančíková – Minaříková

Jedná se o věrný reprint rukopisu, kterým je zacho-
ván  dobový charakter díla včetně originálních ilustra-
cí Augustina Jančíka, manžela autorky. V roce 2015  
se kniha po dlouhých 79 letech od napsání dočkala svého prv-
ního vydání. Originál rukopisu je majetkem Obce Držková.

MY NAME IS KARAMEL A BYDLÍM V LONDÝNĚ
autorka: Michaela Sanytrová, která knihu naší knihovně 
věnovala. Děkujeme!

Jedná se o vyprávění pro děti i rodiče, kde se prolíná češ-
tina s angličtinou, je bohatě a zároveň vtipně ilustrovaná.



KNIHY MŮŽETE I POSLOUCHAT
Seznam audioknih:
Jan Neruda Povídky malostranské
Zdeněk Svěrák Povídky
Paulo Coelho Poutník: Mágův deník
George Orwell Farma zvířat
Tereza Boučková Šíleně smutné povídky
Karel Čapek Apokryfy
Vladimír Hulpach Báje evropských měst
Michal Viewegh Povídky o lásce
Bohumil Hrabal Pábitelé

- Denik ostravaka 1, 2, 3
Charlotte Bronteová Jana Eyrová
Ota Pavel Smrt krásných srnců
Ernest Hemingway Stařec a moře
A. C. Doyle, E. A. Poe Klasická detektivka 1.

F. W. Croft, M. Leblanc Klasická detektivka 2.
G. K. Chesterton, K. Čapek Klasická detektivka 3.
J. Giono Muž, který sázel stromy
Umberto Eco Jméno růže
R. Sharma Mnich, který prodal své 

Ferrari
L. Vaculík Sekyra
E. Boček Poslední aristokratka
A. Olsen Vzkaz v lahvi
J. Jonasson Analfabetka, která uměla 

počítat
J. B. Prokop Karel IV. - Tajný deník 2
Aňa Geislerová P. S.
E. L. James Grey
Jo Nesbo Syn

VS - VÝMĚNNÝ SOUBOR  
knihy zapůjčené z KKFB Zlín

Naší knihovně jsou v průběhu roku půjčeny 3 výměnné 
fondy s různým značením a dobou vrácení zpět do KKFBZ.
V měsíci květnu 2016 nás čeká vrátit VS – modrý štítek  
s tmavě modrými písmeny.

NABÍDKA NOVÉ KNIHOVNÍ SLUŽBY
Díky ochotě a vstřícnosti lukovských skautů, kteří si na 
své schůzce jednohlasně odsouhlasili, že dobrovolně po-
mohou s donáškou knih do domácnosti těm občanům Lu-
kova, kteří rádi čtou, ale jejich zdravotní stav jim nedo-
volí osobně přijít a knihy si vybrat.

Co je nutné pro to udělat? Ten, kdo bude mít o tuto služ-
bu zájem, přihlaste se na OÚ Lukov a nebo přímo zavo-

lejte do knihovny či napište e-mail. Věřím, že tato služba 
bude vítána. Tak se dostanou i k těmto čtenářům knihy 
nové, různých žánrů a oblíbených autorů. Podrobné infor-
mace budou zájemcům sděleny osobně.

VÝPŮJČNÍ DOBA 2 MĚSÍCE
Prosím čtenáře, aby dodržovali výpůjční dobu 2 měsí-
ce  pro všechny knihy a nebo si výpůjčku telefonicky či  
e-mailem prodloužili!

Tel.: 775 550 233                                 
e-mail: knihovnalukov@seznam.cz

V ÚTERÝ 5. DUBNA – začal letní provoz knihovny - 
provozní doba – ÚTERÝ 14.00 – 19.00 hod.

Mgr. Jarmila Čihařová,
knihovnice
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barevná inzerce/upoutávka na obálce zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 350 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 650 Kč

černobílá inzerce/upoutávka uvnitř zpravodaje 
inzerát 1/4 str. 104 x 147 mm 250 Kč 
inzerát 1/2 str. 210 x 147 mm 500 Kč

Hotové inzeráty v daných rozměrech zasílejte po platbě na OÚ Lukov. Váš inzerát by měl mít spadávky 4 mm a ořezové značky. V případě,  
že budete potřebovat poradit, upravit Váš stávající inzerát, popř. vytvořit nový, kontaktujte grafika LZ na e-mailu: martinlysak4@seznam.cz.

Upoutávky pro lukovské spolky a organizace  
ZDARMA



HRADNÍ KALENDÁŘ
ROKU 2016

21. 4. Odemykání studánek se ZŠ Lukov

23. 4. Pálení čarodějnic

22. 5. Májová pobožnost, 18.00 hod.

28. 5. Den stromů

10. 6. Noc kostelů

24. 6. Svatojánská večerní mše svatá

2. 7. Strašení

24. 9. Den hradu, mše od 10.00 hod.

19. 11. Adventní jarmark

26. 12. Štěpánské koledování

31. 12. Silvestrovská pouť

KULTURNÍ AKCE

26. 3. Práce v areálu dolního hradu

16. 4. Práce v areálu dolního hradu

21. 5. Práce v areálu dolního hradu

25. 6. Práce v areálu dolního hradu

27. 8. Úklid areálu hradu

1. 10. Práce v areálu dolního hradu

22. 10. Práce v areálu dolního hradu

12. 11. Úklid hradu po ukončené sezóně

PRACOVNÍ AKCE (zahájení je vždy v 8.30 hod.) 

Informace o dění na hradě můžete sledovat na www.hradlukov.cz
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
INFORMUJE 

BYLO – NEBYLO  
aneb vzdělávací nabídka  
uplynulého období 

• Prostřednictvím integrovaného bloku našeho školního 
vzdělávacího programu s názvem „Máme rádi zvířata“ 
jsme se s dětmi zaměřili na témata:  naši  mazlíčci, domácí 
a volně žijící zvířata,  pohádky se zvířátky.

Společně jsme besedovali nad fotografiemi domácích maz-
líčků, které si děti přinesly z domova a sdělovaly si nabyté 
poznatky a zkušenosti z oblasti péče o svá zvířátka. Děti 
si obohatily slovní zásobu z oblasti členů rodin chovných  
i některých volně žijících zvířat, učily se porozumět nezná-
mým pojmům z této oblasti a užívat jich při vyjadřování.  
Třídili jsme zvířátka na skupiny podle společných znaků 
a pojmenovávali znaky rozdílné. Děti kreslily a malovaly, 
vystřihovaly, modelovaly, zpívaly, říkaly říkadla, počítaly, 
napodobovaly zvířátka a dozvídaly se, čím jsou pro nás 
lidi užitečná. Paní učitelky se snažily prostřednictvím všech 
činností rozvíjet v dětech úctu k životu ve všech jeho for-
mách a vytvářet u dětí povědomí o jejich sounáležitosti  
s živou přírodou. Neopomněly ani téma ochrany vlastního 
bezpečí při styku se zvířaty.

• MŠ se opět zapojila do celostátního projektu „Sně-
huláci pro Afriku“, který se zaměřuje na pomoc dětem  
v nejchudších oblastech Afriky. Bohužel, při letošní velmi 
slabé zimní sněhové nadílce, jsme do soutěže o nejhezčího 
sněhuláka poslali náš náhradní papírový sněhulákovský 
model, který děti třídy Včelky vytvořily pod vedením paní 
učitelky Jitky Topičové.

• Obě třídy navštívily výstavu ve Zlíně pod názvem  
„Chytrá hračka“. Děti měly možnost využít nejrůznější 
moderní hračky, hry, stavebnice a didaktické skládačky 
k volné hře.  Byli jsme příjemně překvapeni zjištěním, že 
velkou část vystavovaného herního materiálu používáme 
běžně v naší MŠ.  
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Poděkování paní Zdeňce Kovářové z Kostelce, paní Marii Malíškové a paní Jitce Jašové

Srdečně děkuji všem jmenovaným bývalým ředitelkám Mateřské školy v Lukově za osobní přínos při ucho-
vání a poskytnutí informací, díky kterým bylo možné zmapovat historii mateřského školství v Lukově od 
roku 1956 po současnost.

Zároveň prosím touto cestou spoluobčany, kteří mohou poskytnout bližší informace z historie předešlého období, aby se 
přihlásili u ředitelky MŠ.

Další fotografie naleznete na webových stránkách mateřské školy www.mslukov.cz. a informace poskytneme na  
tel. 775 550 644 a e-mailové adrese mslukov@mslukov.cz Te

xt
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LIDOVÁ PÍSEŇ
DYŽ SEM BYL MALUNKÝ

Mírně (Q = 72) z Kašavy

1.      Dyž   sem   býl          ma-lun  -  ký,         ma - lu - šin   -   ký,       pá - sal       sem     ko - ní - čky

                u   vo - děn - ky.              Chy - ti   -   li       mňa,           po - bi    -    li       mňa,       ma - lu - čko

                ži    -    vé    -    ho          ne - cha   -   li        mňa.

2.  Dyž sem býl malučký pacholíček,
 skočil ně koníček na malíček.
 Jovej, jovej, jak to bolí,
 snáď sa ně malíček nezahojí.

3.  Dyž sem býl, malučký, malušinký,
 žádný sa nezoptal ani, čí si.
 Jak sem vyróst, našli ste mňa,
 na vojnu k husarom vzali ste mňa.

Píseň je vzata ze zpěvníku VALAŠSKÉ PĚSNIČKY - DÍL V. Vydán v r. 1946. Sebrali Jan Nepomuk Polášek a Arnošt Kubeša.
Notový zápis a úprava Milan Přívara, uč. ZUŠ Morava.
V Lukově 15. března 2016.

Panu Milanu Přívarovi přejeme k významnému životnímu jubileu hodně  
zdraví, radosti v rodinném kruhu, nevyčerpatelný zdroj tvůrčí invence a potěšení  

z umělecké tvorby v oblasti hudby.
Redakce Lukovského zpravodaje
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KDYŽ ŘEMESLO BAVÍ
LUKOVŠTÍ UMĚLEČTÍ KOVÁŘI

Lukovští umělečtí kováři šestadvacetiletý David Šustr a stejně starý Tomáš Polášek se před šesti lety dali dohro-
mady, jako by to byla ta nejsamozřejmější věc, jaká se může stát. Oba členové Spolku hradu Lukova se z po-
čátku setkávali na hradních akcích. Jak se záhy zjistilo, oba od „černého řemesla“ (David vystudoval umělecko 
řemeslné zpracování kovu, Tom strojní průmyslovku ve Zlíně) měli podobné záliby. Protože se Tomáš dlouhé 
roky zajímá o historii třicetileté války, zastavil se u kamaráda, jestli by mu pomohl s výrobou komponentů na 
mušketu. To bylo ještě v době, kdy David své krásné výrobky vyráběl venku před domem.  

„Odmalička se zajímám o období  
30 leté války, ta doba mě úplně fasci-
nuje. Baví mne zjišťovat podrobnosti, 
vyrábět si historické zbraně. Nejsem 
zapsán v žádném „mušketýrském plu-
ku“, nicméně v rámci hradních akcí 
předvádím trochu historie,“ prozradil 
Tomáš Polášek.  

Bezesporu největším uměleckým po-
činem na poli uměleckého zpracování 
kovů byla plastika bájného Fénixe.  

„Spolupráci na této plastice mi nabíd-
la Báňská univerzita v Ostravě, kde 
jsem tehdy studoval,“ popsal náročný 
projekt David Šustr a dodal: „Jelikož 
jsme byli ve veliké časové tísni, pro-
tože socha měla být instalována na  
1. ročníku 3ARTbeat Festivalu v oblas-
ti Dolních Vítkovic, bylo dohodnuto, 
že my vyrobíme kované komponenty 
a slévači z ostravské univerzity dodají 
odlévanou bronzovou hlavu.“

Velikost Fénixe je srovnatelná se stojí-
cím člověkem s rozpaženýma rukama. 
Tělo je snýtováno z obdélníkových 
profilů s připevněnými křídly, které 
zdobí masivní perutě. Velký podíl prá-
ce zabral samotný návrh, realizace už 
probíhala bez problémů. Trochu stre-
sující bylo upevňování hlavy v den 

odjezdu do Ostravy, jelikož výroba 
hlavy se poněkud protáhla.

Plastika byla následně vystavena na 
vyhlášeném Helfštýnském kovářském 
sympoziu a v budově Senátu České 
republiky ve Valdštejnském paláci  
v Praze. Socha je v současné době vy-
stavena v areálu školy, jako ukázka 
práce žáků a absolventů. Možná bude 
k vidění i na nějaké výstavě nebo při 
prezentaci univerzity.  

Tomáše a Davida potkáte nejčastě-
ji na hradě, při záchranných pracích, 
ale nejvíce jim to sedí na hradních 
jarmarcích, kde předvádí své řemeslo. 
Kromě Lukova je můžete vidět na-
příklad na jarmaku v Rusavě nebo na 
Liptálských slavnostech.

„Člověka to musí především bavit. Je 
to řemeslo, kterému musíte věnovat 
spoustu volného času a energie. Do 
budoucna bychom chtěli mít vlastní 
dílnu a do práce chodit jen pro ra-
dost,“ dodal s úsměvem David.

Plastika 
bájného 
Fénixe
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ŠKOLNÍ STRÁNKY

RÝMAŘÍK
Dne 19. 2. se žáci školy ZŠ Lukov zúčastnili recitační sou-
těže o Krále Rýmaříka. Soutěžili vždy čtyři lidé z každé 
třídy, ale výjimka byla taková, že první třída soutěžila jen 
spolu. Mimo rýmaření se i tancovalo a zpívalo. Všichni žáci 
přednášeli opravdu pečlivě, takže to byla krásná událost. Já 
myslím, že tento rok to byla velice vydařená soutěž. Podí-
vejte se na vítěze:

Prváci:
1. Kohoutek Lukáš
2. Mysliveček Jan
3. Balgová Lucie

Druháci a třeťáci:
1. Ernestová Markéta
2. Blažková Dominika
3. Halašková Tereza

Páťáci a čtvrťáci:
1. Ovčáčková Klára
2. Hutěčková Eliška
3. Václav Zuzaník a Andrea Matušková

Vítězům gratulujeme ale i těm, kteří se neumístili, byla 
velká konkurence.
       

Sabina Brázdová, Amálie Miklová, 5. třída

Týden s anglicky mluvícími studenty 
Naše škola se druhý rok zapojila do projektu EDISON.  
K nám do školy  přijeli cizinci a my se s nimi mohli bavit 
a zlepšovat si angličtinu. Letos jsme s těmi studenty jeli 
na školu v přírodě. Studenti byli čtyři: Adun 19 (Indo-
nesia), Archil 22 (Gruzie), Nicol 19 (Čína), Roweida 23 
(Jordánsko). Dobře se s nimi povídalo i jsme se smáli. 
Studenti s námi plavali a dělali různé jiné aktivity. Kaž-
dý měl pro nás prezentaci o sobě, o své zemi a o různých 
tradičních věcech jako třeba tance, jídlo a tak. Vybrané 
tradiční tance nás učili, ale bez úspěchu. Některé pre-
zentace byly až moc dlouhé a už nás přestávaly ba-
vit. Ale všem se to moc povedlo a dost jsme se z toho  
o nich i o jejich zemi dozvěděli. Vždycky po prezen-
taci jsme dostali občerstvení a dívali jsme se na pohádku.  
Po prezentaci jsme měli ještě nějaké soutěže na dukátky. Na co byly dukátky? Měli jsme sou-
těž superškolák/superškolačka a sbírali jsme dukátky, abychom ji vyhráli. Nejvíc dukátků z holek měla Andrea Ma-
tušková (superškolačka) a z kluků Martin Frýza (superškolák). Ale zpět k tématu. Cizinci byli pořád na mobilu nebo 
na NoteBooku. Nicol jsme naučili trochu česky. Třeba když jí řeknu „Jak se máš?“ tak odpoví ,,Dobže‘‘, protože je pro 
ní těžké říct Ř. Naučili jsme ji ještě třeba ahoj. Archil uměl česky, i když jsme ho nic neučili. Umí třeba česky počítat 
nebo ahoj a jak se máš. Určitě jsme si to užili jak my, tak studenti. Myslíme, že se jim Česká republika líbí a ještě 
někdy si tu zajedou na výlet třeba i se svými kamarády nebo s rodinou. Nicol říkala, že jsme roztomilí. Nejvíc Vašek  
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a jeho brácha Vojta. Vašek se s ní nejvíc bavil, a proto ho měla tak ráda. Mají v Číně strašně krátkou zimu, takže skoro 
neznala sníh a nikdy nestála na lyžích. Ukazovali jsme jí rampouchy, led atd. A všechno si milionkrát fotila. Naučila 
se i trochu lyžovat. Budou nám všichni chybět.

Mia Lukášová, Andrea Matušková, Barbora Adámková, 5. třída

Projekt Edison proběhl v naší škole již podruhé. Děkujeme firmě Podhoran Lukov za její sponzorský dar, který 
nám pomohl částkou 20 000 Kč pokrýt náklady na realizaci projektu.  

Škola v přírodě 2016 
Na škole v přírodě jsme se měli fajn, ale bylo 
tam na únor docela teplo. A kvůli teplu jsme si 
ne všechny dny zalyžovali. Lyžovalo se jenom ve 
dnech pondělí, středa, čtvrtek, a to jsme tam byli 
celý týden. Nato že bylo teplo, tak měli pěkně 
upravené sjezdovky. V pondělí ráno jsme dora-
zili na hotel Kamzík. Hotel byl pěkný a útulný, 
s bazénem i tělocvičnou. Každé odpoledne po 
bazénu a tělocvičně nemohlo chybět ani vy-
učování. Po večeři jsme měli prezentace států 
našich přátel - anglicky mluvících studentů. 
Jmenují se Adun, Archil, Rovejda a Nicol. Po 
prezentaci každého z nich jsme měli různé ak-
tivity. Po skončení aktivit jsme prováděli hy-
gienu a šli spát. Druhý den jsme celý strávili  
v hotelu. Ve středu jsme byli lyžovat pouze na 
vleku s malou pomou. Čtvrtek byl pro mě na 
lyžování nejlepší. Otevřeli krásně upravenou čtyřsedačku a jezdili jsme delší 
trasy. V pátek už jsme se bohužel balili, ale nebylo to ještě zdaleka vše. Na konec jsme vyšli na Praděd, kde jsme měli 
oběd a potom už se šlo snadno z kopce dolů. Už jen zbývalo se rozloučit s horami a frčeli jsme autobusem domů.

Vzhledem k tomu, že to byl můj poslední lyžařský výcvik na této škole, tak musím poděkovat. Každý rok jsem si to 
náramně užil. Tleskám!!!

A nesmím zapomenout na učitelský sbor, který to vše zařídil a zorganizoval.
Děkujeme!!! 

Václav Zuzaník, 5. třída

Bydlení v hotelu Kamzík
V pondělí po lyžování jsme přijeli na hotel, celkový dojem byl moc hezký. Hezká recepce  
i restaurace, kde jsme obědvali, snídali, večeřeli i svačili. Museli jsme šlapat do schodů, hotel 
má totiž spoustu pater. První dojem, když jsme otevřeli dveře od pokoje, lehli jsme si na 
postel a užívali si toho klidu, protože jsme byli unavení z lyžování a z cesty, byl skvělý. 
Vyskládali jsme si věci do skříněk, rozbalili sladkosti a užívali si toho hezkého pokoje. Měli 
jsme tam i plochou televizi, na kterou jsme se občas dívali. Koupelna byla hezká, obložená 
hnědými kachličkami a působila čistě a útulně. Záchod byl oddělený, hned vedle dveří do 
koupelny byly dveře na záchod. Pokoj sice nebyl tak velký, ale bylo to tam super i tak. Byly 
tam pěkně ustlané postele, čisté sklenice a židle. Ovšem našly se i mouchy. Mně osobně se 
nelíbilo, že na peřinách a polštářích nebyly knoflíky. Ve čtvrtek večer se udělovaly ceny 
za největší čuňata na pokoji. Byly to dva pokoje, ale nejhorší byl pokoj 206. Jídelnu měli 
v hotelu pěknou a velkou, taky tam dobře vařili. Jídla byla dobrá, většinou nám všechno 
chutnalo. Na snídani jsme mívali švédské stoly, na svačiny rohlík s pomazánkou, tatran-
ku nebo ovoce. Na oběd a večeře jsme mívali teplá jídla, například špenát s vajíčkem  
a bramborami, řízek s bramborami, rajskou omáčku, těstoviny s mákem… Bylo toho 
dost :-). Nejlepší oběd byl poslední den, to jsme šli na Praděd. A tam jsme měli vyhlášené 
jeseníkové jídlo, borůvkové kynuté knedlíky s borůvkami a šlehačkou. Tělocvična byla velká, měli tam pět žebřin,  
ale taky dva koše na basketbal. Užili jsme si spoustu legrace při hře hutututu.

Sabina Brázdová, Martin Frýza, 5. třída



15

Lyžování na škole v přírodě
Jak jsme dojeli autobusem, šli jsme hned lyžovat, ale na naší 
sjezdovce nebylo moc sněhu, tak jsme museli jet na kilo-
metrovou sjezdovku. Zalyžovali jsme si docela dobře, ale 
sjeli jsme si to jenom třikrát. A potom jsme jeli na hotel 
se ubytovat. V úterý nebyl sníh, tak jsme lyžovat nešli, ale 
odpoledne a večer sněžilo a večer zasněžovali. Ve středu už 
sníh byl, ale na Ski areál Karlov jela jenom poma. Bylo to 
super. Byli tam s námi cizinci z různých oblastí. Nikdy 
nestáli na lyžích a nikdy neviděli sníh. Adunovi to začínalo 
jít, ale Roweidě to vůbec nešlo. Archilovi to šlo jak Adu-
novi, ale nejlíp to šlo Nicol. Družstva jsme rozdělili před 
středečním lyžováním. Třetí družstvo měl Jarda. A pak 
byla družstva kluci a holky. Holky měla paní ředitelka  
a kluky Jíra. Na sjezdovce se jezdilo suprově, ale ve čtvr-
tek to bylo lepší. Takhle vypadalo středeční lyžování. Ve 
čtvrtek bylo nejlepší lyžování, protože jela už i čtyřla-
novka. A cizincům to šlo skoro všem, akorát to nešlo 
Roweidě. A všem se líbilo čtvrteční lyžování. Měly jsme mít závody  
v lyžování, ale neměli jsme, protože jsme byli rádi, že vůbec lyžujeme. A jak jsme jeli naposled, tak Jíra říkal, kdo 
spadne, tak má trojku z tělocviku. A spadl Matěj Skyba. Jak Jíra dojel dolů, tak všichni to práskli, že Matěj spadl. Jíra řekl, že 
jenom chtěl, aby si nikdo nic neudělal. A v pátek jsme lyžovat nešli, protože jsme šli na Praděd. Byla to nádherná vycházka.  
Víc vám poví fotografie. Tak takhle vypadalo lyžování na škole v přírodě.

Martin Halaška, 5. třída

Plavání na škole v přírodě
Tři třídy jely na školu v přírodě. Od pondělí do pátku. Jela 3. - 5. třída.  
Každý den jsme měli mít plavání. Ale jak jsme v pondělí dojeli na školu 
v přírodě, tak jsme nešli plavat a ani jsme neměli tělocvik, protože někdo 
měl na pokoji hrozný binec a tak jsme museli čekat, až si vybalí a uklidí. 
V úterý jsme měli plavání. Měli jsme plavat holky a kluci zvlášť, ale 
byla změna a ráno jsme šli plavat všichni, holky i kluci. Zkoušeli jsme 
plavat pod vodou co nejdéle. Pak po obědě měli první kluci plavání  
a holky měly tělocvik. Pak se to prohodilo. Holky měly plavání a kluci 
měli tělocvik. Plavání bylo super. Potápěli jsme se pod vodou a plavali 
jsme na rychlost. Udělali jsme týmy a zkoušeli jsme plavat třeba prsa, 
kraula a znak. Ve středu zase holky měly první tělocvik a pak plavání 
a kluci měli první plavání a pak tělocvik. V plavání jsme zkoušeli pla-
vat s deskou. Třeba jsme se chytli desky a kopali jsme nohama. Nebo 
jsme měli desku mezi nohama a plavali jsme rukama prsa. A nebo 
ještě jsme skákali do vody a dali jsme si desku pod hlavu otočili 
jsme se na záda a kopali jsme nohama. A ve čtvrtek jsme měli 
závody. Byly 2 skupiny, mladší a starší. V mladších byli ti, co se 
narodili v roce 2006 až 2007. A starší skupina byla od roku 2004 
až do roku 2005. První se závodilo s deskou, že jsme si ji chytli  
a  kopali jsme nohama. První soutěžili ti, co byli v mladší skupi-
ně a byly holky a ty plavaly jenom tam a ne zpět. Pak soutěžili 
ti, co byli taky v mladší skupině, ale byli kluci. Ti taky plavali je-
nom tam. A po nich byly holky ve starší skupině. Ty plavaly sem  
a tam. A pak byli kluci ve starší skupině. A ti plavali taky sem  
a tam. Potom se soutěžilo v libovolném stylu. A zase byly ty samé 
skupiny. Nakonec se muselo plavat pod vodou na jeden  nádech co 
nejdéle. Nina Vašíková přeplavala sem a tam. Já jsem přeplavala 
bazén a půl. Večer jsme se dozvěděli, kdo vyhrál. V mladší skupině  
z holek byla na prvním místě Klára Ovčáčková. A z kluků  
v mladší skupině byl na 1. místě Otakar Holík. Ve starší skupině 
z holek na 1. místě Nina Vašíková. Z kluků byl na 1. místě Rudolf 
Horáček. Já jsem byla na 2. místě v plavání ve starší skupině.

Natálie Pivodová, 5. třída
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ZE SLOHOVÝCH SEŠITŮ
NAŠICH ČTVRŤÁKŮ

Škola v přírodě (Hanka Glacnerová)
V pondělí to bylo super. Vstala jsem asi o 5 minut dřív, 
vůbec jsem nebyla unavená, tak jsem se těšila. Jak jsem 
došla k autobusu, těšila jsem se ještě víc a vzpomněla jsem 
si, co jsem měla včera za starost. Co když se mi bude po 
mamce moc stýskat? Ale když tam pojedeme jen do pátku! 
Tak to vydržím. Konečně sedím v autobuse! Ulevilo se mi. 
Teď jsem začala přemýšlet, co budu dělat. Právě v tu chvíli 
se ozvala zezadu Eliška. A v tu chviličku jsem si všimla: za 
mnou je Eliška, vedle mě Klárka, přede mnou jsou Adél-
ka s Vandou. Byla jsem obklopená svými kamarádkami! 
Začali jsme si povídat. Asi hodinku, dvě jsme si povídaly, 
ale potom jsme si pohodlně sedly a spaly jsme. Ještě před 
tím jsem si všimla paní učitelky, ale v tu chvíli mi to bylo 
jedno. Konečně! Už jsme tady! Sice jsme ještě asi půl ho-
diny čekali, ale to bylo jedno. Náhodou jsem si vzpomněla, 
o řadu přede mnou seděli cizinci. Ale najednou se autobus 
rozjel, než jsem se stačila otočit, tak jsme byli tam. Byla to 
moc velká sjezdovka. A taky bylo poznat, že tam byl umělý 
sníh. Nebylo to moc dobré, vím jenom, že jsem měla strach 
z výšek. Další den to bylo skoro to samé, vlastně vůbec. 
Ráno jsme nešli lyžovat. Ale zato jsme dělali soutěže a bylo 
to super. Předtím jsme si ještě uklidili pokoj. Ale to vás 
asi zajímat nebude. No vlastně nejlepší bylo z celého týdne 
plavání. Bylo to prostě nejlepší, hlavně s paní učitelkou. 
Vlastně i na pokoji s holkama to bylo super.

Škola v přírodě (Michal Orsava)
V pondělí ráno v šest hodin jsme vstávali, protože jsme jeli 
na školu v přírodě. Odjezd byl v sedm hodin. Jak jsme nastu-
povali do autobusu, tak s námi jeli cizinci. A jak jsme dora-
zili, tak jsme šli hned lyžovat a ty cizince jsme učili lyžovat.  
A autobus nás zavezl na hotel, tak jsme se vybalovali. Náš 
pokoj měl číslo 206 a bylo nás na pokoji 4. Byl jsem s Da-
videm, s Radkem a se Staňou. Jídlo tam měli dobré kromě 
špenátu. Po obědě jsme se převlékli do plavek a šli plavat. Pak 
jsme se prohodili s holkama, holky šly do bazénu a kluci šli 
do tělocvičny. A v té tělocvičně jsme hráli vybišu a hututu-
tu. Po tělocvičně jsme měli buchtu a rohlík s pomazánkou.  
A pak jsme se šli učit do nejvyššího patra hotelu. Potom 
jsme šli na večeři. Pak jsme si šli nakoupit a já jsme si kou-
pil fantu, fantu shokátu a sprajt. Potom jsme měli přednáš-
ku o těch cizincích. Po přednášce jsme šli spát. A potom 

nám pan učitel Luboš vyprávěl horory o nátce a k tomu 
jsme vyvolávali duchy. Jak to pan učitel vyprávěl, k nám 
přišla do pokoje paní učitelka a já jsem se jí lekl. Potom jak 
pan učitel odešel, jsem se trochu bál, protože nám vyprávěl 
ten horor o té nátce.

Škola v přírodě (Matěj Váhala)
V pondělí jsme jeli na školu v přírodě. Nejvíc mě bavilo 
lyžování. Protože tam byla super sjezdovka a super poma  
a lanovka. Potom jsme dělali trojice a lyžovali jsme spolu. 
Byli jsme Kuba, Maťa a já. Na pokoji jsem byl s Maťou 
Skybou. Jídlo bylo vynikající. Ještě jsme tam plavali a cvičili. 
Poslední den jsme šli na Praděd, na oběd tam byly borůvkové 
knedlíky, byly vynikající. Byl tam velký výhled a strašně 
pěkná krajina, A bylo tam hodně sněhu. Jak jsme šli zpátky 
tak tam jezdili lyžaři. Bylo tam krásné počasí a svítilo slunce. 
Po cestě jsme se klouzali na sněhu. A na začátku jsme museli 
roztlačit autobus.

Pravěk krok za krokem (Matěj Skyba)
Ve středu 2. 3. jsme šli do muzea. Bylo to o pravěku. Pán 
nám tam ukazoval zkameněliny, kosti a otisky praživota. 
Dal nám i otisk ryby do třídy. Ukazoval nám malby prali-
dí, kteří malovali zvířata a my jsme je měli poznat. Mě se 
nejvíce líbil otisk trilobita. Byla tam taky velká kost. Taky 
jsme si tam hráli na archeology, vyhrabávali jsme kosti  
z písku. A to je vše.

Týden s 1. třídou (Johanka Klhůfková)
S 1. třídou mě to bavilo. Nemuseli jsme se ani moc učit.  
Kreslili jsme si a jeli jsme na koncert o českých pohádkách 
a po koncertě jsme šli do cukrárny. Měli tam tolik dobrot, že 
bylo fakt těžké se rozhodnout. Šli jsme po cukrárně na hřiště 
a tam jsem si roztrhla punčocháče. Ale to mi až tak nevadilo. 
Byla u nás paní učitelka, která je sice Češka, ale učí ve Fran-
cii v Paříži! Říkala, že se děti učí 3 hodiny, jdou na oběd a ve 
družině se učí do 5 hodin! Týden s 1. třídou byl super!

Co jsem dělal, o čem přemýšlím  
(Marek Zálešák)
Na celý týden u nás byla Adélka a pořád jsme si s ní hráli. 
Četli jsme si knížku Příšerné příběhy vánoční. Někdo tam 
někoho praštil do nosu, až mu tekla krev a otřel si to kapes-
níkem. Ten mu ale vypadl a ten druhý ho vzal a dal ho do 
sněhuláka. Byla noc a šli spát. Ráno venku stál ten s nosem 
a měl lopatu. Naschvál čekal, až se probudí a pak do toho 
sněhuláka vší silou vrazil, schoulil se do klubíčka a umřel. Na 
konci příběhu vždycky umře nebo má na celý život trauma.
Já jsem nejdýl odolával nemoci. A pak jsem to dostal taky, 
ale bylo dobré být nemocný. Mohl jsem pít kofolu, na oběd 
jsem měl dobré polévky a měl jsem čaj.

Adélka zpívá brrrrrr. Hrozně pisklavým hláskem. Adélka 
vždycky někam doleze a pak si pomalu stoupne a drží se, ale 
my ji musíme hlídat, aby nespadla a když chce dolů, musíme 
ji sundat. Ondra se rozhodl, že bude bydlet v Lukově. I Pája  
s Adélkou budou v Lukově. Už vím proč nebafat na mimin-
ka. Zkusil jsem to a Adélka se na mě zmateně dívala a pak 
začala brečet. Ještě že umím rozdávat radost, jinak by  breče-
la pořád. Myslím, že budu zahradník.
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PŘIPRAVUJEME

18. – 22. 4. Barevný týden

29. 4. Lukovský šikula  
aneb Bez práce nejsou koláče

5. 5. Páťákoviny

11. 5. Celodenní výlet

10. 6. Školní akademie

27. – 29. 6. Cykloputování

30. 6. Vysvědčení

11. – 15. 7. Příměstský tábor Ať žijí duchové

25. – 29. 7. Příměstský tábor Šmoulové

ZŠ Lukov ve spolupráci s OÚ Lukov vyhlašuje soutěž v tvoření na téma „Dětství“

LUKOV TVOŘÍ V KAŽDÉM VĚKU
Zúčastnit se mohou všichni obyvatelé Lukova a Domova pro seniory Lukov od 6 do 106 let!

Své originální rukodělné výrobky (modely, hračky, šití, háčkování, pletení, vyšívání...), výtvarné práce (kresba, malba, 
koláž, fotografie...) a drobná literární díla (pohádky, povídky, básně, úvahy...) přineste do Víceúčelové budovy Lukov 

(dříve Víceúčelová budova Podhoran) v pondělí až ve středu 6. – 8.  června 2016 od 16.00 do 18.00 hod.

Bližší informace: Mgr. R. Mikšíková, tel. 721 630 649
Výstava a ocenění soutěžních prací proběhne v pátek 10. června 2016 od 15.30 hod. 

ve společenském sále VÚB v rámci Školní akademie.
Program:

• výstava a hodnocení soutěžních prací (každý návštěvník bude moci udělit 3 hlasy)
• představení žáků ZŠ Lukov

• ocenění zúčastněných prací a vyhlášení vítězů soutěže
• občerstvení

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
ZŠ LUKOV 2016

Pro děti od 5 do 12 let
Program: 
Sportovní aktivity, jízda na koni, ve člunu, soutěže, hlavolamy, 
šifrování, vycházky do přírody spojené s poznáváním přírody  
a hrami (stavění šmoulího městečka z přírodnin, hledání straši-
del, pohybové hry…). Návštěva bazénu. Jeden celodenní nebo 
půldenní výlet podle počasí. Přespání ve škole s noční hrou.  
Celotýdenní programy vyvrcholí vyhlášením nejlepších týmů.  
Po celý týden je zajištěn profesionální pedagogický a zdravot-
nický dohled.

Strava: 
Dopolední svačinka, oběd a odpolední svačinka, pitný režim  
zajištěn po celý den. 

Čas a místo srazu:  ZŠ Lukov od 7.30 do 8.00 hod.

Vyzvedávání dětí: 16.00 hod. nebo po domluvě.

Přihlášky odevzdávejte v ZŠ Lukov Mgr. Petrovi Hynčicovi nebo 
zasílejte e-mailem na vercaponizilova@seznam.cz. V případě dotazů 
volejte: 776 843 884 – Mgr. Veronika Ponížilová.
S přihláškou bude vybrána rezervační záloha ve výši 300 Kč. Záloha je 

po zaplacení tábora vratná nebo se odečte od ceny táboru. 
V případě odhlášení dítěte po 17. 6. 2016 se záloha nevrací!!!

Kapacita táborů je omezená!

Místo: Prostoty ZŠ Lukov, CVA a okolí Lukova.

1. Termín:  od 11. 7. do 15. 7. 2016
Téma: Ať žijí duchové
2. Termín:  od 25. 7. do 29. 7. 2016
Téma: Šmoulové
Cena:   TÝDEN   1350 Kč/dítě 
 JEDEN DEN     300 Kč/dítě 

Atmosféra Lukovského šikuly v roce 2015



18

KRONIKA
VELKÝ POŽÁR OVČÍRNY

Požár Ovčíren na sv. Annu 26. července 1924, byl největší požár, na nějž pamětníci vzpomínají dodnes  
a který v nich zanechal stopy otřesného zážitku. Požár propukl najednou a se vší silou dopoledne v 10 hodin, 
za parného a navíc větrného dne, kdy většina lidí byla na polích. Než se dostavila pomoc, než se sjely okolní 
hasičské sbory, byl celý dům v jednom plameni. Hasičům nezbývalo než chránit les a nedaleký objekt staré 
lesovny, jejíž šindelová krytina se začala na několika místech vzněcovat.

Ovčírny, stará panská budova, která 
je připomínána v inventáři hradu již 
v roce 1646, byla upravena v posled-
ní době na byty panských úředníků, 
revírníků a jiných zaměstnanců, ale 
i penzistů. Budova stála na nejpěk-
nějším místě v obci a bylo ji z dale-
ka vidět. Zelená kulisa borového lesa 
na pozadí, vzdáleného jen na několik 
kroků, vytvářela pozadí staré stavbě. 
Před budovou byla zahrada. Vedla 
sem udržovaná cesta Hradská, vrou-
bená stromořadím jabloní. V dobrém 
stavu byla i příčná písčitá cesta, odbo-
čující k Ovčírnám a dále pokračující  
k pile. Nedaleký rondel lip kolem sochy 
svatojánské a na druhé straně osaměle 
čnící mohutné skalisko Čertových ka-
menů, vytvářely místo plné pohody. 
Na slunném návrší, chráněném před 
větrem vrchem Hlaváč, se každý cítil 
dobře. Toto místo se považuje v celém 
okolí za klimaticky nejpříhodnější. 
V časném předjaří, při nedělních od-
polednech, sem přicházejí rodiny na 
procházky, na výsluní ještě zubatého 
slunka a do závětří před studenými 
větry, které se táhnou krajinou od se-
veru z Chladné doliny.

Nedlouho před požárem se tato budo-
va stala obydlím ředitele panství, který 
tu obýval několik pokojů. U budovy 
byly dvě studny s kamennou vyzdív-
kou. Jedna byla za objektem u samé-
ho kraje lesa a druhá v zahradě, pod 
cestou, nad Pasíčkami. Budova neby-
la podsklepena. Klenuté sklepy byly 
přistavěny do skalnatého úbočí svahu 
za budovou. Ovčírny byla dlouhá pří-
zemní budova se zvýšeným podlažím 
o třech vchodech. K hlavnímu vchodu 
v průčelí budovy vedlo několik ka-
menných schodů. Okna, v porovná- 
ní s dnešními, byla menší. Vysoká  
a příkrá sedlová střecha byla kryta 
šindelem, který byl později překryt 

střešní lepenkou. Budova svým sta-
vebním typem připomínala starou le-
sovnu, která stojí nedaleko odtud. Její 
fasáda však byla jednodušší.

Budova Ovčíren byla jistě jednou  
z nejstarších v obci. Na rukopisné 
mapě z roku 1829 je vyznačena jako 
kamenná stavba. Trať, na níž budova 
stojí, má na této mapě zapomenuté 
pojmenování „Pivňák“. Byla posta-

vena z lomového kamene, pískovce, 
který se dobýval pod Hlaváčem, v bez-
prostřední blízkosti staveniště. Skalní 
pískovcový masiv, na němž stojí hrad, 
prostupuje úbočí hradního vrchu až 
dolů do Pasíček, kde potom přechází 
ve zvětralý sypký písek a vznikla tu 
viničná stráň. Dnes po bývalé vinici 
zůstalo jen pojmenování Vinohrádek. 
Můžeme se domnívat, že Ovčírny byly 
postaveny v samých počátcích inten-

Ovčírny stály zřejmě po pravé straně úzké cesty vedoucí k chatové oblasti, nyní v neudržovaném sadu.

Mapa z roku 1829 (1 - pravděpodobně budova Ovčírny, 2 - socha sv. Jana, 3 - budova staré lesovny)
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zivního hospodaření šlechty ve vlastní 
režii. Chov ovcí v této době bylo jedno 
z nejdůležitějších odvětví zemědělské-
ho podnikání. Svahy hradského kopce 
byly na všech stranách holé, bez ja-
kéhokoli porostu, aby nic nebránilo 
výhledu do kraje. A na těchto zatrav-
něných svazích se od jara do zimy 
popásaly ovce, které měl na starosti 
panský ovčák. Původní objekt Ovčí-
ren byl dřevěný. Teprve později byl na 
jeho místě postaven ovčín z tvrdého 
zdiva pro ustájení velkého počtu ovcí. 
Bylo v něm také zařízení pro výrobu 
produktů z ovčího mléka a pro střiž 
vlny. Patrně někdy počátkem 19. sto-
letí byly Ovčírny přestavěny na obyt-
ný dům pro zaměstnance panství.

Pravděpodobnou příčinou požáru Ov-

číren byla neopatrnost studentů, kte-
rým ředitel R. Řehulka poskytl přístřeší 
na půdě, kde spali na seně. Mohutný 
požár, živený silným větrem, se nedal 
nijak omezit a lokalizovat. Za nedlouho 
prohořely stropní trámy, okna, dřevěné 
zárubně dveří a všechno zařízení, které 
nemohlo být vyklizeno, vzalo za své. 
Kusy hořícího šindele odnášel vítr do 
daleka, až na Rablinu. Začal hořet les 
za budovou. Zachvácené stromy mu-
sely být vykáceny. Mohutný dým, vy-
stupující vysoko nad hradní vrch, bylo 
vidět do daleka a přilákal spoustu lidí  
z okolních vesnic. Večer zůstalo po 
požáru jen spáleniště. Hasičské sbory, 
které se sjely nedlouho po propuknutí 
požáru, čerpaly vodu až z Horního ryb-
níka. Stříkačky byly navzájem propoje-
né, to aby byl překonán výškový rozdíl.

Ovčírny měly popisné číslo 69. Dnes 
je v těchto místech louka, pod je-
jímž drnem by se našly stopy základů  
a zbytky zříceného zdiva staré Ovčír-
ny, která tu stála.

Doposud vyčnívající zbytky kamenného zdiva

V případě, že byste měli k jakémukoli tématu v kronice další podklady, měli nějakou zajímavou fotografii z historie Lukova  
a chtěli ji zveřejnit v Lukovském zpravodaji či měli námět na další díl v rubrice Kronika, kontaktujte redakci.

Stavební rekonstrukce budovy probíhala nepřetržitě 8 let. Současně s asanací (2001) a výstavbou nové bu-
dovy (2002) došlo k rekonstrukci prádelny a kuchyně. Vše probíhalo za plného provozu, tzn. se 117 seniory 
a 110 zaměstnanci!

DOPLNĚNÍ KRONIKY
PROMĚNY AREÁLU  
SOUČASNÉHO DOMOVA PRO SENIORY LUKOV (období 2001 – 2008)

Po připojení nové budovy ke stávající 
došlo v závěru roku 2003 k havarijní-
mu stavu a bylo třeba okamžité řeše-
ní oprav potrubí a výměny radiátorů. 
(4,990 mil. Kč).
S výstavbou a uvedením do provozu 
nové budovy a rekonstrukcí urč. ob-
jektů neskončily práce v DS Lukov, 
ale následovaly další 4 etapy – s jed-
notným názvem Stavební úpravy a re-
konstrukce objektu č. p. 82.

1. etapa: 12/2003 – 4/2004 – opravy 
vody, kanalizace, rekonstrukce koupe-
len na jednotlivých pokojích, částečná 
výměna oken.
celkem: 13,759 mil. Kč

2. etapa: 11/2004 – 8/2005 – střecha, 
střešní okna, protažení výtahu u bufe-
tu do podkroví.
celkem: 15,954 mil. Kč

3. etapa: 12/2005 – 5/2006 – oprava  

16 lodžií a jejich zateplení, rekon-
strukce podlah (130 m2).
celkem: 1,460 mil. Kč

4. etapa: 10/2006 – 9/2007 – dokon-
čení výměny oken, venkovních dveří, 
rekonstrukce bufetu, odkanalizování 
objektu, zateplení fasády, výměna van  
dezinfekčních panelů na koupelnách 
1. – 3. odd., výměna dlažby v přízemí.
celkem: 19,937 mil. Kč

Celkové náklady na novostavbu a sta-
vební úpravy činily 140,988 mil. Kč. 

Obě budovy se spojily pod jedno číslo 
popisné Hradská 82.

V závěru roku 2008 se začalo s výmě-
nou nábytku na jednotlivých pokojích.

Nebyly to jen stavební akce, ale i změ-
ny v organizaci jako takové. Se změ-
nou územních celků přešla rozpočtová 

organizace DD Lukov z tehdejšího 
Okresu Zlín na příspěvkovou orga-
nizaci Domov pro seniory Lukov, je-
jímž zřizovatelem se stal Krajský úřad 
Zlínského kraje. V roce 2006 vešel  
v platnost Zákon č. 108/2006 Sb. o so-
ciálních službách a jeho zavádění do 
praxe, který přinesl opět hodně změn. Te
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RUDOLF MATOUŠ                (1. díl)

VĚRNÝ STRÁŽCE HRADU LUKOVA

Kdo by neznal pana řídícího Matouše – nositele titulu Vzorný učitel, obětavého 
vlastivědného pracovníka, kronikáře, knihovníka, režiséra, dramaturga, básníka, 
všestranného kulturního pracovníka, národního buditele v pravém slova smyslu.  
V roce 1931 nastoupil Rudolf Matouš do lukovské malotřídky a Lukovu zůstal věr-
ný až do své smrti.

Vzpomínky na Rudolfa Matouše za-
znamenal neméně významný člověk 
– Česlav Zapletal. Absolvent holešov-
ského gymnázia, publicista, soukromý 
badatel a archeolog, knihovník a kroni-
kář nedalekého Fryštáku.

V polovině 80. let jsem pozval do Holešo- 
va předního evropského znalce Lucem-
burků – PhDr. Jiřího Spěváčka, DrSc., 
vedoucího vědeckého pracovníka Ústa-
vu československých a světových dějin 
Československé akademie věd v Praze. 
Sál holešovského zámku, v němž se pro 
veliký zájem přednáška místního vlas-
tivědného kroužku konala, byl zaplněn 
do posledního místečka. Právě jsem na 
jeviště uváděl milého hosta dr. Spěváčka, 
když práh prostoru nabitého očekává-
ním překročil majestátní stařec, prová-
zený manžely Petrlovými. Byl to Rudolf 
Matouš. Přerušil jsem na okamžik zaha-
jovací ceremoniál a přivítal v našem stře-
du  „věrného strážce hradu Lukova“, jak 
lukovského pana řídícího kdysi nazvala 
paní docentka PhDr. Vlasta Fialová, CSc. 
Účastníci povstáním pozdravili člověka, 
který se v našich končinách stal skuteč-
nou legendou. Rudolf Matouš, opíraje 
se o hůl, lehce pokynul hlavou. Jeho oči 
zazářily a vzápětí je pohltilo dojetí. Kdo 
byl tento pozoruhodný muž, jehož mi-
lují a ctí generace oddaných lukovských 
žáků, přátel a známých osobností doma 
i v zahraničí? Buditel, humanista, jehož 
šarm, rozsáhlé vědomosti, postoje i dílo 
vzbuzují úctu. Muž, jehož pozůstalost 
je uložena nejen v depozitáři Státního 
okresního archivu Zlín, ale jehož odkaz 
nosíme dál jako klenot ve svých srdcích.

Kořeny Matoušovy mnohotvárné by-
tosti se formovaly již v rodinném záze-
mí v Piešťanech na Slovensku, kde se  
19. ledna 1908 narodil. Proslul jako váš-
nivý čtenář a dítko s nevšední představi-
vostí. Od mládí bylo v jeho povaze cosi 

vznešeného, lidsky vřelého, anticky smě-
lého. Miloval lidi, umění a historii. Byl to 
báječný vypravěč homérského rozměru. 
Pro jeho svěřence bylo velkým štěstím, 
že se dal právě na učitelskou dráhu.

Když se před jeho zrakem jako náruč 
milované ženy rozevřelo panoráma Fryš-
tácké brázdy s velebným Lukovem na 
horizontu, zůstal očarován. Pochopil, že 
nalezl zaslíbenou zemi svých snů! Tato 
láska k Lukovu, ke kraji a zdejšímu lidu 
se stala pevnou základnou jeho celoživot-
ních snah a nadějí. V dobrých učitelích 
spatřoval Matouš nositele a spolutvůrce 
kvalit národa, upřímného vlastenectví  
i hodnot humanitních, proto ke své pe-
dagogické práci přistupoval s obrovským 
nasazením a odpovědností. Jako ctitel 
Husa i Komenského usiloval vždy o to, 
aby se škola stala skutečnou officinou 
humanitatis – dílnou lidskosti. Svému 
učitelskému poslání věnoval Rudolf Ma-
touš v Lukově celých 40 let (nastoupil 
tu roku 1931 a zůstal novému domovu 
věrný až do smrti). Lukovská veřejnost 
brzy po Matoušově příchodu poznala, co 
jeho nástupem získává. Dovedl nadch-
nout, získat, potěšit i spravedlivě poká-
rat. Jeho otevřené názory a zkušenosti 
měly váhu nejen mezi dětmi, ale i v celé 
obci a okolí. Přestože jsem navštěvoval 
Základní školu ve Fryštáku a setkal se 
s řadou skvělých učitelů, pana řídícího 
učitele Matouše jsem lukovským žákům 
upřímně záviděl.

Česlav Zapletal dále pokračuje: Dvě 
okolnosti mi v dětství, pokud jde  
o vztah k Lukovu, doslova uhranuly: 
jednak příbuzenství s rodinou Uhříko-
vou (moje teta Boženka se provdala za 
pana Vladimíra Uhříka – Uhříkovi byli 
obrozensky šlechetné povahy) a samo-
zřejmě setkání s Rudolfem Matoušem. 
Bylo to v roce 1955, když jsme s fryš-
táckým panem učitelem Oldřichem Ve- 

lískem coby „páťáci“ zdolali hradby lu-
kovské pevnosti a zavítali do lukovské 
školy, již vévodil pan řídící Matouš. 
Dech se nám zatajil, když nám Rudolf 
Matouš sugestivně líčil pohnuté osudy 
hradu a zdejších obyvatel, ukázal nám 
také zajímavé nálezy a obrazy z tvůrčí 
dílny profesora Jana Ivána. Od té doby 
patří můj každodenní první pohled Lu-
kovu, prostoru, kde vychází slunce…

Citlivou a jemnou duši Matoušovu na-
stínil ve svém literárním vyznání jeho 
oddaný žák, dramatik, spisovatel a vzác-
ný člověk, PhDr. František Pavlíček.  
V minulé knížce „Konec patriarchátu“ 
(vydalo nakladatelství Archa ve Zlíně 
v roce 1992) uvádí: „Ve zralém věku 
není těžké dostatečně ocenit kvality 
našich dávných pedagogů. Jenže já pro 
toho svého horoval už v deseti, tedy ve 
věku, kdy se kluci kantora důvodně bojí  
a nechovají k němu horoucí náklonnost. 
Hledám kořeny své sympatie a nalézám 
na jejím počátku bezvýznamnou, pro 
ostatní žáky spíš komickou epizodku.“

„V hodině čtení se občas předčítalo nahlas 
z nějaké knížky. Jednou pan učitel přinesl 
povídku o malých chovancích ústavu pro 
nevidomé. Jmenovala se Děti vyhaslých očí, 
napsal ji tuším Karel Kálal. Za předčitatele 
si pan učitel obyčejně vybral mne, byl jsem 
jeho oblíbenec v tomto předmětu, Kálalovo 
vyprávění mne však natolik dojalo, že mi 
po chvíli vypověděl službu hlas, potom mi 
začaly slzet oči a nakonec jsem svěřenou 
práci nedokonal, zabránil mi v tom pláč. 
Pan učitel nic nevyčítal, neptal se, mlčky 
knížku vzal, že bude pokračovat sám. Ale 
ani on nedopadl o moc líp… Posadil se na 
šikmou zelenou psací desku prastaré školní 
lavice vedle mne a na znamení solidarity mě 
vzal okolo ramen, snad to mělo být zaštítě-
ní proti pozdějšímu výsměchu ostřílených 

mazáků z druhého oddělení.“
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BESEDA S AUTORY KNIHY
HRAD LUKOV – PROMĚNY OPEVNĚNÉHO SÍDLA

Ve středu 24. února 2016 uspořádal Spolek přátel hradu Lukova ve spolupráci s Obcí Lukov v zasedací místnosti 
OÚ zajímavou besedu s autory nově vydané knihy Hrad Lukov – proměny opevněného sídla.

Vydáním této knihy si Spolek přá-
tel hradu Lukova připomněl loňské  
25. výročí svého vzniku. Čtenáři se  
mohou v této knize dozvědět zajíma- 
vosti věnované dějinám hradu od jeho 
vzniku v 1. polovině 13. století až po 
současné snahy o jeho památkovou 
obnovu a využití.

Jedním ze spoluautorů této publikace 
je i správce hradu Lukov a projektový 
manager SPHL, Ing. Jiří Holík. Mezi 
další spoluautory patří Mgr. Dalibor Ja-
niš, Ph. D., který působí jako vědecký 
pracovník na Katedře historie Filozofic-
ké fakulty Ostravské univerzity. Zabý-
vá se dějinami středověku a novověku  
(13. – 16. stol.). Od roku 1995 vede na 
hradě archeologický výzkum další spolu- 
autorka knihy RNDr. PhDr. Jana Lan- 
gová, která pracuje jako vedoucí ar-
cheologického pracoviště Muzea jiho-
východní Moravy ve Zlíně. Posledním 
z autorů je Radim Vrla, pracovník Ná-
rodního památkového ústavu, Územ-
ního odborného pracoviště v Kromě- 
říži, který se zabývá průzkumy pa-
mátek a zvláště pak hradů. Knihu 
doplnil také odbornými nákresy a po- 
kusy o rekonstrukce podoby hradu  
v jednotlivých obdobích.

Po odborných přednáškách všech au-
torů měli zájemci výjimečnou mož-
nost si knihu zakoupit a získat auto-
gramy všech autorů.

Místní organizace ČSV v Lukově se obrací na všechny spoluobčany – zahrádkáře s prosbou, aby při jarním chemickém ošetřování 
zahrady upřednostňovali přípravky, které jsou pro včely neškodné. Pozor také při postřiku kvetoucích stromů, aby nepostřikovali 
za plného slunce, zhruba v době od 9.00 do 16.00 hod., kdy jsou včely nejvíce venku. Pokud tento postřik včelu smočí, ona pro-
křehne a vlivem postřiku již nemá dost sil, aby se do úlu vrátila a zahyne. Tímto bych se chtěla také obrátit na OZD PODHORAN 
Lukov, aby při postřiku kvetoucích lánů řepky olejné dodržovalo stejná pravidla. Při velkoplošném postřiku za plného slunce se 
včely na řepce smočí postřikem a jak jsem již uvedla dříve, do úlu se již nevrátí nebo pouze malé množství. Tyto včely potom 
hynou na česnech! Pro včelaře, který o své včely s láskou pečuje po celý rok, to opravdu není příjemný pohled.

Za MO ČSV PhDr. Hana Drábková

PROSBA
MÍSTNÍ ORGANIZACE ČESKÉHO SVAZU VČELAŘŮ
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HISTORIE A SOUČASNOST
LYŽAŘSKÝCH ZÁVODŮ V LUKOVĚ

V roce 1893 se v Lukově uskutečnily první lyžařské závody 
v českých zemích. Hrabě František Seilern-Aspang, tehdej-
ší majitel rozsáhlého lukovského panství, pořídil lyže všem 
svým lesníkům, aby tak mohli rychleji zdolávat vzdálenosti 
v zasněžených lesích. Brzy nato uspořádal lyžařské závody, 
kterých se zúčastnili nejen lesníci z místních panství, ale  
i šlechta z blízkého zámku Lešná. Vítězové byli obdarováni 
hodnotnými cenami. 

První cena byly zlaté hodinky, dále peněžité odměny po 
deseti a pěti korunách a lyže. O rok později, roku 1894  
zde také proběhly první závody pro školní mládež. Ly-
žování si v té době získalo velkou oblibu, závody se kaž- 
doročně opakovaly, ale vzhledem k různým okolnostem  
se do dnešní doby neudržely.

Tuto významnou historickou událost si po letech připo-
mněli lukovští občané v sobotu 30. ledna 1993. Tehdy se 
uskutečnil závod, na jehož organizaci se podílel Obec-
ní úřad v Lukově, aktivně se zapojili členové lyžařského 
oddílu TJ Jiskra Otrokovice, kteří pomáhali zabezpečit 
závod po technické stránce. Ve třinácti kategoriích se 
utkalo 130 závodníků z celé Moravy. Nedostatek sněhu 
způsobil, že tratě byly připraveny na Tesáku. Všichni 
účastníci závodu získali pamětní list a brožuru o historii 
a současnosti Lukova.

Na tradici lyžařských závodů v Lukově navázal po letech 
Spolek přátel hradu Lukova a Ovisis o.s., kteří v roce 2011 

uspořádali první ročník Lukovského víceboje Stopou Fran-
tiška Seilerna. Organizaci posledních dvou ročníků už za-
jišťovali přátelé hradu sami. Ale obsah závodu je neměnný 
– zápolení v netradičních disciplínách jako je hod kládou, 
výběh příkopu či tažení břemene.

I letos se přes nepřízeň počasí a vytrvalý déšť posta-
vila na start závodu dvacítka malých i velkých zá-
vodníků. S úspěchem absolvovali celou trať i všechny 
disciplíny. A retro hodiny pro nejlepší dobový kostým 
získala Magda Havlíková z Vlachovic.

MO ČESKÉHO ČERVENÉHO KŘÍŽE
TRADIČNÍ MAŠKARNÍ PLES 2016

30. ledna se uskutečnil již 56. Maškarní ples, který pořá-
dá místní skupina Českého červeného kříže. Navštívilo 
jej přes 200 hostů a velkou radost nám udělalo 55 masek. 
Každý rok chceme ocenit jejich snahu a ty nejlepší, které 
vybrali hlasováním návštěvníci plesu, odměnit cenami. 
Letos takto rozhodli o pořadí:

1. NASA kosmonauti
2. Shrekova rodinka
3. Smuteční průvod
4. Mumie
5. Mimoni

K tanci hrála skupina PEVA z Přerova, protože jsme si 
netroufali pozvat hudbu, kterou bychom finančně ne-
zvládli. Chtěli bychom ještě poděkovat všem sponzorům  

a členům za příspěvky do tomboly. Děkujeme také po-
řadatelům a všem hostům za účast, kterou podpořili náš 
spolek při jeho další činosti.
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PŘEHLED SOUTĚŽÍ A AKCÍ MLADÝCH HASIČŮ 
SDH LUKOV ZA ROK 2015

JARNÍ SEZÓNU JSME ZAHÁJILI 
V DUBNU ÚKLIDEM  
TRÉNINKOVÉHO HŘIŠTĚ
Po úklidu jsme mohli začít trénovat 
na Okresní kolo hry Plamen, které 
se konalo 15. května 2015. Vzhledem  
k malému počtu starších žáků jsme 
spojili síly s našimi hasičskými kama-
rády ze Zádveřic. Náš pracovní název 
Luza se velmi osvědčil a tak jsme již 
druhým rokem společnými silami a tré-
ninky vybojovali 3. místo v okresním 
kole v Otrokovicích. Součástí soutěže 
Plamen je i disciplína pro jednotlivce.

Za starší žáky v kategorii jednotliv-
ců nás za dívky reprezentovala Ter-
ka Perdochová, která se umístila na  
4. místě a Monika Miklová obsa-
dila 9. místo. Za starší žáky v kate-
gorii jednotlivců nás reprezentoval 
Tom Nedbálek na 3. místě, Martin 
Mikl na 14. místě a Tom Přívara na  
19. místě. Byla možnost ještě zkusit 
štěstí za dorost v kategorii jednotlivců. 
Zde zkusila štěstí za dorostenky střed-
ní Monika Miklová, která obsadila 
2. místo a Eliška Vlková obsadila 
3. místo. Za dorostence střední zku-
sil štěstí Honza Drábek a vyhrál  
1. místo, za ním hned v patách Tom 
Nedbálek se 3. místem. Za dorost 
starších si to zkusil Honza Vařák  
a vyběhal si 3. místo. Honza Drá-
bek se díky 1. místu mohl zúčast-
nit krajského kola, kde se umístil 
na krásném 4. místě, ke kterému mu 
gratulujeme a v příští sezóně přejeme 
hodně štěstí.

Po náročné soutěži jako je Plamen, 
nás čekala další náročná přípra- 
va v podobě čtvrtečních tréninků na  
VIII. ročník ZLMH. ZLMH je seriá- 
lem soutěží, na kterých je pořadí 
družstev, splňujících podmínky do 
ZLMH, ohodnoceno body, jejichž 
celkový součet určí závěrečné po-
řadí. Naše cíle byly velmi vysoké, 
a proto se naše píle zúročila. Objeli 
jsme všech 12 soutěží a v průbě-

hu soutěží se umís-
tili 4× na 1. mís-
tě, 4× na 2. místě,  
1x na 3. místě a 1× 
na místě 13. Letos 
se závodní sezóna 
velmi vydařila. Po 
tvrdém boji jsme se 
umístili na krásném 
2. místě, kdy nám 
první místo uteklo  
o jeden bod. Rozhodl 
o tom poslední zá-
vod. Našimi soupeři po celou sezónu 
byli starší žáci ze Sazovic. Škoda, že se 
nepodařilo dosáhnout na první místo. 
Přesto jsme šťastní, že jsme měli tu 
možnost se ligy zúčastnit a změřit síly 
s ostatními. I když jsme se umístili na 
druhém místě, tak nám Sazovice pře-
nechaly místo zúčastnit se Krajského 
kola ve Vsetínském okrese v obci Jar-
cová, kde jsme se umístili na krásném 
6. místě. Soutěž se skládala ze dvou 
disciplín. V požárním útoku jsme měli 
nejrychlejší čas v kraji. V posledním 
útoku sezóny to byl náš rekord a taky 
poslední závod za starší žáky v téhle 
sestavě: strojník – Monča Miklová, 
koš – Tom Přívara, spoj savic – Ter-
ka Perdochová, rozdělovač – Marťa 

Mikl, béčka – Míša 
Kolářová, pravý proud – Tom Ned- 
bálek, levý proud Ladik Jurča - 
největší pohodář celého týmu ze  

Sezónu jsme zahájili po vánočních prázdninách a to s mladšími i staršími žáky tréninkem v tělocvičně,  
kam docházíme v zimním období každý čtvrtek.
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Zádveřic, který za nás běhal celou  
sezónu. Touto cestou bych mu chtě- 
la za celý tým moc poděkovat.

Jako každý rok, tak i letos, se ko-
nala 30. 5. 2015 Okrsková soutěž  
v Lukově. Poprvé po dlouhé době 
jsme postavili družstvo mladších žáků 
a samozřejmě jako každý rok druž-
stvo starších žáků a dorostu. Po dis-
ciplínách štafety 4×60 m a požárním 
útoku, obsadili mladší žáci 4. místo,  
starší žáci 1. místo a dorost 1. místo. 
Pro mladší žáky to byla první soutěž 
a samozřejmě nová zkušenost, přesto 
soutěž zvládli velice dobře.

Za mladší žáky nás reprezentuje: Tom 
Perdoch, Vašek Březík, Adam Juli-
na, Jonáš Vařák, Karolína Vicení- 
ková, Adélka Šlampová a Mirek Vít. 

Za starší žáky nás reprezentuje: Tom 
Přívara, Terka Perdochová, Moni- 
ka Miklová, Míša Kolářová, Tom 
Nedbálek, Martin Mikl, Ladik Jurča.

Každoročně pořádáme tréninkové sou-
středění MH. Letos se konalo 3. 7. –  
5. 7. 2015 na hasičském tréninkovém  
hřišti. Počasí nám přálo. Soustředění jsme 
zahájili stavěním stanů, požárním úto-
kem a táborákem. V sobotu ráno jsme 
se rozcvičili, posnídali a pak jeli na pro-
hlídku stanice OSH ve Zlíně. Po prohlíd-
ce, která byla velmi naučná a zajímavá, 
jsme jeli na oběd a po obědě na poháro-
vou soutěž do Hrobic. Zde jsme zúročili 
náš trénink, posbírali poháry a vrátili se 
na naše tréninkové hřiště, kde jsme jako 
každý rok vařili kotlíkový guláš.

MISTROVSTVÍ ČESKÉ  
REPUBLIKY HRY PLAMEN  
V PRAZE
Ve dnech  8. 7. – 10. 7. 2015 proběhlo na 
atletickém stadionu Slávia Praha mist- 
rovství ČR hry Plamen. Zlínský kraj 
a OSH Zlín reprezentovalo družstvo  
z SDH Mysločovice. Součástí druž-
stva byli i dva starší žáci z SDH Lukov  
Martin Mikl a Tomáš Nedbálek. 
Přestože to byla jejich premiéra, dosáhli 
na republikové soutěži nejlepších mla-
dých hasičů Zlínského kraje výborných 
výsledků. Družstvo obsadilo celkově  
7. místo, ve dvou disciplínách však 
dosáhli na stupně vítězů: za třetí místa 
ve štafetě CTIF a v královské disciplí-
ně požární útok. Byla zde i kategorie 
jednotlivců na běh 60 m s překážkami, 
kde Tom Nedbálek obsadil s časem 
14:09 úžasné 6. místo a Martin Mikl 
40. místo z celé republiky. Pro SDH 
Lukov je to velký úspěch, protože má ve 
svých řadách tak výborné žáky, že byli 
vybráni do nejlepšího družstva Zlín-
ského kraje, které nás reprezentovalo 
na tak velké soutěži. Touto cestou by-
chom chtěli za SDH Lukov poblahopřát  

a poděkovat jak SDH Mysločovice, tak 
našim lukovským reprezentantům za 
tak skvělý výkon a popřát jim hodně 
štěstí v dalších soutěžích.

Dne 25. 9. – 26. 9. se konala pracovní 
porada vedoucích mládeže a kvalifikační 
školení pro vedoucí a instruktory ko-
lektivů mladých hasičů na rekreačním 
středisku Ploština. Tohoto školení se 
zúčastnil Honza Drábek a Honza Va-
řák. Po proškolení a zvládnutí testů se 
kluci stali instruktory, kteří mají v ná-
plni práce  pomáhat vedoucímu mládeže 
s tréninky či různými dalšími činnost- 
mi s žáky.

V závěru sezóny jsme se zúčast-
nili i nočních soutěží v Záhlinicích  
a v Bochoři. Byly to naše poslední sou-
těže v téhle sestavě, protože většina 
týmu dovršila věku, kdy už musí tento 
závodní rok trénovat a soutěžit za do-
rost. Ale už i jako dorost jsme zkusili 
pár soutěží ve zlínské lize a umístili se 
na 5. místě. Přeji našemu staronové-
mu družstvu hodně rychlých sestřiků  
a prvenství ve zlínské lize.

Poslední trénink proběhl na našem tré-
ninkovém hřišti, kde si žáci mohli vy-
zkoušet i útok z jiných pozic než byli 
zvyklí. Pak proběhlo zazimování hřiště.
Tím naše sezóna úplně skončila.

Touto cestou bych chtěla hlavně po-
děkovat všem žákům, zvláště pak 
družstvu starších žáků za vzornou 
přípravu a reprezentaci. Poděková-
ní patří také vedoucím ze Zádveřic. 
Zdence a Davidovi za pomoc a ra- 
dy při soutěžích a trénincích, rodi- 
čům, bratrům, sponzorům a obecní- 
mu úřadu za finanční podporu, zvláš-
tě panu starostovi za psychickou pod-
poru na rozhodující soutěži ve Zlíně.
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kolo termín čas (hod.) utkání

15. NE 3. 4. 15.30 Tlumačov - Lukov

16. NE 10. 4. 15.30 Lukov - Veselá

17. NE 17. 4. 16.00 Malenovice - Lukov

18. NE 24. 4. 16.00 Lukov - Admira Hulín

19. SO 30. 4. 16.30 Sehradice - Lukov

20. NE 8. 5. 16.30 Lukov - Roštění

21. NE 15. 5. 16.30 Otrokovice B - Lukov

22. NE 22. 5. 16.30 Lukov - Nevšová

23. NE 29. 5. 17.00 Tečovice - Lukov

24. NE 5. 6. 17.00 Lukov - Příluky

25. NE 12. 6. 17.30 Lukov - Kostelec u Hol.

26. SO 18. 6. 17.30 Slavičín B - Lukov

MUŽI SK LUKOV 
1. B TŘÍDA KP, SKUPINA B

ROZLOSOVÁNÍ 
JARO MISTROVSKÁ SEZÓNA 2015/2016

kolo termín čas (hod.) utkání

11. NE 10. 4. 13.30 Lukov - Halenkovice

12. NE 17. 4. 14.00 Racková - Lukov

13. NE 24. 4. 14.00 Lukov - Štípa

14. NE 1. 5. 14.30 Žlutava - Lukov

15. NE 8. 5. 14.30 Lukov - Hřivínův Újezd

16. SO 14. 5. 14.30 Tlumačov - Lukov

17. NE 22. 5. 14.30 Lukov - Provodov

18. ČT 26. 5. 17.00 Halenkovice - Lukov

19. NE 5. 6. 15.00 Lukov - Racková

20. NE 12.6. 15.30 Štípa - Lukov

21. PO 13. 6. 17.00 Provodov - Lukov

MLADŠÍ ŽÁCI
OKRESNÍ SOUTĚŽ, SKUPINA A

Pozor ! 
U rozlosování může dojít ke změnám, sledujte na www.facebook.com/SKLukov, www.ofszlin.cz nebo Úřední zprávy OFS Zlín.



Periodická tiskovina územního samosprávného celku Lukovský zpravodaj – vydává Obecní úřad Lukov 
vychází 6 × ročně • náklad 700 ks • neprodejný

uzávěrka LZ 2/2016 – 15. 3. 2016 • uzávěrka LZ 3/2016 – 15. 5. 2016
registrační číslo MK ČR E13007 • tisk D Print s. r. o., Zlín 

Odpovědný redaktor: Michal Teplý (mistostarosta@lukov.cz)
Redakce: Martin Lysák (martinlysak4@seznam.cz), Olga Skovajsová (olga.skovajsova@seznam.cz) 

Grafická úprava, zlom a autorsky neoznačené fotografie: Martin Lysák

Zd
ro

j: 
M

at
rik

a 
O

Ú
 L

uk
ov

KVĚTEN:
Milan Přívara   80 let
Věra Dvořáčková  81 let
Ferdinand Vanský  85 let
Eva Babušíková  70 let
Eva Miklová   83 let
Jaromír Matonoha  70 let
Pavel Jurášek   60 let
Ludmila Březíková  85 let

Lukovská matrika

Jubilanti v Lukově

DUBEN:
Leopold Janský  60 let
Zdeněk Horsák  60 let
Jarmila Horsáková  81 let
Radomír Hlaváč  75 let
Zdeňka Karolová  81 let
Alois Skřítek  84 let
Zdeněk Horsák  89 let
Alois Topič   83 let

DUBEN:
Halašková Anna
Hlavačková Ludmila
Hanáčková Božena
Holíková Jarmila
Dočkalová Marie
Pálková Ludmila
Hrdličková Božena
Karlík Oldřich
Bednařík Miroslav, Ing.
Trčala Josef

Jubilanti v domově pro seniory

Backová Justina
Koniorová Jarmila
Metela Ludvík
Patermannová Eva

KVĚTEN:
Kučera Miloš
Pešková Alena
Jurák Zdeněk, PhDr.
Procházka Stanislav
Zdražilová Růžena
Bečicová Marie

Bailová Žofie
Hradilová Zdeňka
Nesrstová Jarmila
Krajčová Zdenka
Polanská Anna
Kalivoda Josef
Adamcová Marie
Pisarská Ludmila
Grigerová Jarmila
Chudárková Marie 
Kotačka Antonín

Poslední rozloučení

8. 2. 2016 Jarmila Julinová  ve věku  88 let

Sledujte denně nové informace z lukovského dění 
na www.lukov.cz a obecní FB stránce 
Máte v Lukově svou firmu, prodejnu nebo provozovnu své živnosti, o které byste rádi  
informovali spoluobčany? Není ještě zařazena v rubrice SLUŽBY na www. lukov.cz? 
Svůj požadavek s podklady na vložení Vaší firmy do této rubriky můžete zaslat  
administrátorovi webu na e-mail: martinlysak4@seznam.cz.
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KLUB MAMINEK DĚKUJE
Maminky a děti z klubu maminek by chtěly 
tímto poděkovat zástupcům obce Lukov za 
malou rekonstrukci klubu (malování, polože-
ní nového koberce, pořízení nových přímoto-
pů) a také za finanční podporu na zakoupení 
nových hraček. 

Milé maminky s dětmi, zveme Vás do našeho 
klubu v novém kabátu. Scházíme se každou 
středu od 9.00 hod. Tak neváhejte a přijďte 
mezi nás.

LUKOVSKÝ ZIMNÍ VÍCEBOJ 
STOPOU FRANTIŠKA SEILERNA
V sobotu 13. února 2016 uspořádali členové Spolku přátel hradu Lukova 5. roč-
ník Lukovského zimního víceboje. Jednou z nejdůležitějších disciplín byla 
soutěž o účastníka v nejlepším retro oblečení v duchu doby hraběte Františka  
Seilern-Aspang. Avšak ke zklamání účastníků musel pan hrabě z důvodu důle- 
žitých pracovních povinností odjet na zahraniční cestu. Vedení této soutěže se  
však s noblesou a nadhledem ujala hraběnka Sarolta (paní Vlasta Benešová).

Trasa soutěže vedla od hájenky na Růžovém, okolo panské pily, cestou v Pod-
zámčí a přes Písečné na hrad. Po trase plnili dospělí i děti celou řadu disciplín, 
např. hod šiškou na cíl, tažení klády, běh do strmého a blátivého kopce a další.

V areálu dolního hradu proběhlo vyhlášení vítězů. Hlavní cenu – hodiny, které 
věnoval do soutěže pan hrabě, předala jeho manželka Sarolta. Tuto cenu získa-
la služebná – Magda Havlíková.

FOTOREPORT můžete zhlédnout na: www.lukov.cz (Jsem občan - Fotogalerie)



M a r t i n    F R Y Š
 

O B K L A D Y
A  D L A Ž B Y

Renovace a rekonstrukce 
všech interiérů!

zárukou zárukou kvality 
16 let praxe v oboru

tel.: 733 658 116

M a r t i n    F R Y Š
 

O B K L A D Y
A  D L A Ž B Y

PŘEHLÍDKA POŘÁDANÁ ČESKOMORAVSKOU MYSLIVECKOU JEDNOTOU, 
OKRESNÍM MYSLIVECKÝM SPOLKEM ZLÍN

za podpory
ZLÍNSKÉHO KRAJE, MAGISTRÁTU MĚSTA ZLÍNA, MĚSTSKÝCH ÚŘADŮ OTROKOVICE, 

VIZOVICE, LUHAČOVICE, VALAŠSKÉ KLOBOUKY a OBCE LUKOV

PO CELOU DOBU KONÁNÍ AKCE BUDOU PŘIPRAVENY ZVĚŘINOVÉ SPECIALITY.
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

CHOVATELSKÁ PŘEHLÍDKA 
TROFEJÍ

Myslivecký spolek Lukov-Vlčková vás zve

7. 5. - 9. 5. 2016, Víceúčelová budova Lukov
7. 5.  2016 svod psů


